
 بررسی تأثیر فرهنگ آمریکایی
  بر سبک زندگی ایرانیان
در مذاکرات سیاسی؟!

این روزها کــه بحث مذاکره مســتقیم و برقراری 
رابطه با آمریکا داغ اســت و هر کسی از ظن خود 
مطلبی می گویــد و بر طبل آغــاز رابطه می کوبد 

موضوعات مهمی در این میان مغفول مانده است.
قطعاً کســی با یک رابطه متمدنانه و برابر با آمریکا 
مخالف نیســت اما به شــرطی که عزت ایرانی نیز 

حفظ شود.
برآنم قبــل از بهبود وضعیت اقتصادی کشــور در 
موقعیت پسا رابطه با آمریکا و تصورات ذهنی آنانی 
که طرفدار این وضعیت هســتند بایستی یک نکته 
مهم و اساسی به جدیت و فوریت مد نظر قرار گیرد 
و به آن پرداخته شود و آن چیزی نیست جز تأثیر 
فرهنگ و ســبک زندگی آمریکایی و در واقع غربی 

بر جامعه متلاطم ایرانی.
به همین دلیل به طور کلی اهمیت روابط بین الملل 
و تأثیر آن بر فرهنگ و سبک زندگی جوامع مورد 
تاکید و مد نظر قرار بگیرد و مذاکره کنندگان نهان 
و آشــکار با آمریکا به طور خــاص، موضوع روابط 
ایران و آمریکا و تأثیر آن بر ســبک زندگی ایرانیان 

را مد نظر قرار دهند.
* تاثیرات فرهنگی

1- بررســی تأثیرات رســانه های آمریکایی )فیلم، 
موسیقی، سریال و...( بر سبک زندگی ایرانیان.

2- بررسی تأثیرات اینترنت و شبکه های اجتماعی 
)که اغلب تحت تأثیر فرهنگ آمریکایی اســت( بر 

سبک زندگی ایرانیان.
3- بررســی تأثیرات مد و ســبک پوشــش غربی 

)آمریکایی( بر سبک پوشش ایرانیان 
4- بررســی تغییرات ارزش ها و هنجارها در جامعه 

ایران، تحت تأثیر فرهنگ غربی )آمریکایی(
5- بررســی تأثیرات زبان انگلیسی و گرایش به آن 

در جامعه ایرانی 
*تأثیرات اقتصادی

6- بررســی تأثیر تحریم های اقتصادی بر وضعیت 
اقتصادی و معیشت مردم ایران و تأثیر آن بر سبک 

زندگی.
7- بررســی فرصت ها و چالش های اقتصادی ناشی 
از روابط تجاری احتمالی با آمریکا در صورت بهبود 

روابط
8- بررسی تأثیرات جهانی سازی و مصرف گرایی بر 

سبک زندگی ایرانیان 
* تاثیرات اجتماعی 

9- بررســی تأثیر روابط سیاســی بر رویکرد مردم 
ایران به مسائل سیاسی و اجتماعی 

10- بررسی تأثیرات مهاجرت و تبادل فرهنگی بر 
سبک زندگی

11- بررسی تأثیر روابط سیاسی بر اعتماد عمومی، 
مشارکت سیاسی و مدنی در ایران 

12- بررســی دیدگاه های متفاوت در مورد روابط 
ایران و آمریکا در بین اقشار مختلف جامعه ایران.

13- بررسی تجربیات کشــورهای دیگر که روابط 
متفاوتــی با آمریکا داشــته اند، بــرای درک بهتر 

تأثیرات احتمالی بر سبک زندگی.
بــا توجه به مــوارد فوق سیاســتمداران و تصمیم 
گیرندگان انجام مذاکره با آمریکا باید به این نکات 
توجه داشــته باشــند که تأثیر روابط با آمریکا بر 
ســبک زندگی ایرانیان، موضوعی پیچیده است و 
عوامل مختلفی در آن دخیل اســت، که بحث در 
مورد این موضوعات، نیازمند تحلیل های بیشــتر و 
دقیق تر است و نباید ساده  انگارانه به آن نگاه کرد.

 پژاک »پخشان عزیزی« را 
با چه هدفی وارد ایران کرد؟

زیلان وژین از ســرکردگان گروهک تروریســتی 
پژاک، به حضور پخشــان عزیزی در صفوف نظامی 
پژاک اعتراف کرد و گفت: ضرورت حضور در عرصه 
میدانــی و هدایــت و ســاماندهی نیروهای داخل 

کشور، سبب شد پخشان عزیزی وارد ایران شود.
به گزارش تســنیم، زیــلان وژین در بخشــی از 
گفتگوی خود با اشــاره به اینکه اســلحه همواره 
بخشــی از راهبرد پژاک اســت، می گوید در کنار 
فعالیت نظامی، ســاماندهی در داخل را نیز دنبال 
می کنیم. موضوع سواستفاده پژاک از زنان در قالب 
تیم های نظامــی یکی از برنامه هــای فعالیت های 
گروهک تروریســتی پژاک بوده و این در حالیست 
که این گروهک، در طول سال ها تلاش کرده است 
تــا تصویر مثبتی از خود، بــه ویژه در مورد حقوق 

زنان، در سطح بین المللی به نمایش بگذارد.
استفاده از زنان در قالب تیم های نظامی و مشارکت 
آن ها در عملیات  مســلحانه در این گروه، بیش از 
آنکه به عنوان نمایشی از برابری جنسیتی یا حقوق 
زنان تلقی شــود، ابــزاری برای پیشــبرد اهداف 
تروریســتی و سرکوب گرانه اســت. پژاک به عنوان 
یک گروه تروریســتی، تلاش کرده تا در راســتای 
تبلیغات سیاســی و ایدئولوژیــک، خود را به عنوان 
مدافع حقــوق زنــان معرفی کند. ایــن گروه در 
تبلیغات خود، اعلام کرده که زنان در صفوف پژاک 
نقش مهمی در مبارزه مسلحانه دارند و حقوق آنان 

در این تشکیلات به طور خاص رعایت می شود.

نکتهسنج!

پایانی دی  گروه سیاســی- امین ملکیان  روزهــای 
ماه، هوای ســرد زمستانی کشــور را فراگرفته اما گرمای 
خورشــیدی که از بنادر جنوبی کشور طلوع کرد گرمایی 
باور لذت بخشــی را به مردم ایران داد و و باعث شــد بار 

دیگر نام ایران اسلامی در جهان بدرخشد.
از حدود ســه هفته قبل نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
ایران بزرگترین رزمایش تاریخ کشــور با نام »پیامبر اعظم 
19« را آغاز کردند و در آن انواع عملیات های شناســایی و 
رزمی را تمرین کردند اما تمرین تاکتیکی تمام ماجرا نبود 
و طبق گفته فرماندهــان نظامی ایران، قرار بر این بود که 
در جریــان رزمایش پیامبر اعظم 19 رونمایی از تجهیزات 
هــم صورت گیرد که دقیقاً یک هفتــه پس از تمرین های 

تاکتیکی این رونمایی ها آغاز شد.
رونمایی از پهپاد انتحاری »رضوان« و شهر جدید موشکی 
شروع شد و در ادامه ارتش هم بیش از 1 هزار فروند پهپاد 
تحویل گرفت اما کاری که سپاه برای جدیدترین رونمایی 
خود کرد اقتدار ایران در جهان را صدها برابر افزایش داد. 

اولین شهر زیرزمینی سپاه رونمایی شد 
سال 1394 بود که سردار علی فدوی فرمانده وقت نیروی 
دریایی ســپاه پاســداران در مصاحبه ای اعلام کرد که در 
آینده برای تمام دنیا شگفتی خواهیم ساخت و از شهرهای 

زیرزمینی شــناوری ندســا رونمایی خواهیــم کرد و حالا 
در بیســت و نهمیــن روز از دی 1403 یکی از پایگاه های 
زیرزمینی شــناوری ندسا رونمایی شــد تا نگینی باشد بر 

انگشتر  خلیج فارس.
جایی در سواحل جنوبی ایران که برای تمام دنیا محرمانه 
است، شــناورهای ندســا معروف به »زنبورهای سرخ« با 
موشــک ها و اژدرهای مهیب آماده دریافت دســتور برای 
حمله به هر شــناوری هســتند که قصد تجاوز به آب های 
جمهوری اسلامی ایران را داشته باشد، موضوعی که مورد 
تاکید سردار تنگسیری فرمانده ندسا هم قرار گرفته و گفته 
که شناورهای این شهرهای زیرزمینی در هر محلی که نیاز 
باشــد به سرعت عملیاتی شــده و به آب می زنند تا پاسخ 

محکم به هر تجاوزی را بدهند.
ســپاه پاسداران ســابقه ای دیرینه در ســاخت پایگاه های 
زیرزمینــی دارد و بــرای اولیــن بار در دهــه 90 پرده از 
شــهرهای موشــکی زیرزمینی برداشــت که در آن انواع 
موشک های بالستیک سطح به سطح شلیک می شود و پس 
از آن هم شــهرهای موشــکی در نیروی دریایی که توان 
شلیک موشــک های ســاحل به دریا ر دارد رونمایی شد 
و حالا از شــهرهای زیرزمینی شــناوری پرده برداری شد 
آن هم با تســلیحات خاص و به روز؛ البته ارتش جمهوری 
اسلامی ایران هم مدتی است که پایگاه های هوایی را به زیر 

زمین منتقل کرده اســت مانند پایگاه »عقاب 44« یا شهر 
پهپادی زیرزمینی.

 دنیا مبهوت تجهیزات 
اولین شهر شناورهای زیرزمینی

سپاه پاســداران با رونمایی از یکی از شهرهای زیرزمینی 
شــناوری خود به دنیــا ثابت کرد که بــرای دفاع و اثبات 
بازدارندگی مقابل دشــمنان و برخورد با هر متجاوزی آرام 
نخواهد گرفت و برای این که بتواند هر روز این بازدارندگی 
را افزایش دهد از ســاخت تجهیزات جدید و پیشرفته هم 
دست نمی کشــد، دقیقاً همین اتفاق در این شهر شناوری 

هم رخ داده است.
در اولین شهر زیرزمینی شناورهای سپاه انواع تجهیزات و 
تسلیحات وجود دارد، از شــناورهای موشک و اژدرانداز تا 
طیف وسیعی از مین های دریایی و حجم این تجهیزات به 
حدی اســت که سردار سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
در میــان پرســنل این پایگاه گفت؛ ســردار تنگســیری 
و کارکنــان نیروی دریایی ســپاه به حدی بیــش از نیاز 
 تجهیزات تولید کرده و می کنند که برای آنها با کمبود فضا 

مواجه شدند.
اما در میان تمام تجهیزات موجود در این پایگاه یک شناور 
چشــمان همگان را  به خود خیره کرد، شــناوری تندرو 
و موشــک انداز که براســاس تصاویر منتشر شده از اولین 

شهر زیرزمینی شناورهای ندسا، توان حمل دو تیر موشک 
کروز دریایی را دارد؛ ایــن قایق که مدتی قبل زمزمه های 
الحاق غیر رســمی آن به سازمان رزم نیروی دریایی سپاه 

پاسداران منتشر شده بود » طارق « نام دارد.
طارق یک شــناور تندرو از کلاس کاتاماران است یعنی در 
ســاخت آن از دو بدنه اســتفاده شــده و از این رو سطح 
برخــورد کمتری بــا آب دارد، همین ویژگی باعث شــده 
تا طارق بتواند در آب با ســرعت بیــش از 180 کیلومتر 
در ســاعت دریانوردی کند و در این ســرعت بســیار بالا 
موشــک های خود را به ســمت هر هدفی شــلیک  کند. 
از ســوی دیگــر جنــس بدنه ایــن شــناور از فیبرکربن 
اســت که خاصیت جذب امــواج رادار را دارد و به همین 
 دلیل طــارق در رادارها بــه اندازه یک قایــق ماهیگیری 

دیده می شود.
عــلاوه بر طارق، در ایــن پایگاه زیرزمینی ســپاه انبوهی 
شــناور راکت انداز و اژدرافکن هم وجــود دارد، نیروهای 
مســلح ایران چند سالی اســت که اژدری به نام »حوت« 
را ســاخته اند که توان حرکت در زیر آب با ســرعت 100 
متر بر ثانیه را دارد و موفق شــدند این اژدر را نیز بر روی 
شناورهای خود سوار و شلیک کنند؛ این یعنی اکنون سپاه 
در شــهرهای زیرزمینی خود شکارچیانی ماهر و بی رحم 

دارد و آماده انجام هر ماموریتی است.
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نیروی دریایی زیرزمینی!

رئیس جمهور بر تمرکز همه دستگاه های فعال در مکران 
و ســواحل جنوبی بر روی چشم انداز توسعه این مناطق 
تاکید کرد و گفت: لازم اســت اسناد توسعه این مناطق 
با دقت بررســی شده و بر اساس آن ها طرح های توسعه 
را اجرایی کنیم؛ بدون سند چشم انداز و ایجاد یک نهاد 
برای هدایت کلی توســعه ســواحل جنوبی نمی توان به 

خوبی فرآیند توسعه در این مناطق را راهبری کرد.
مسعود پزشکیان در جلســه توسعه دریامحور، بر ارتقاء 
و استانداردســازی زیرســاخت های لازم برای توســعه 
دریامحــور تاکید کــرد و گفت: تمامــی وزارتخانه ها و 
نهادهایی که در حال توســعه زیرســاخت های خود در 
سواحل و شــهرهای جنوبی هستند، باید استانداردهای 
زیســت محیطــی و دیگــر زیرســاخت های مربوط به 

شهرهای بزرگ را در بالاترین سطح رعایت کنند.
رئیس جمهور مشخصا به زیرساخت های راهسازی اشاره 
و اظهار کرد: وزارت راه در ســاخت کریدورهای ریلی و 
آزادراهی جنوب کار تملک اراضی را به نحوی انجام دهد 
که بزرگراه ها به عریض ترین شکل ممکن در این مسیرها 
ســاخته شوند تا در آینده برای توسعه بزرگراهی مجبور 

به تملک مجدد اراضی در این مناطق نباشیم.
پزشکیان بر ضرورت توســعه حمل و نقل ریلی در این 
مناطق تاکید کرد و گفت: جابجایی بسیاری از محصولات 
در ایــن مناطــق، لزوما باید بــا قطار انجام شــود؛ لذا 
زیرساخت های ریلی بنادر جنوب باید به شکل استاندارد 
تقویت شــوند. رئیس جمهور به ســاخت کارخانه ها و 
نیروگاه ها در مکران پرداخــت و تصریح کرد: نیروگاه ها 
و کارخانه هایی که ممکن اســت آلاینده باشند، باید در 
فاصله و موقعیت مناسب نسبت به شهرها ساخته شوند، 
تا در آینده با پدیده آلودگی شــهرها روبرو نباشیم. این 

اســتانداردها را باید از هم اکنون رعایت کنیم، تا بعدها 
دچار مشکل نشویم. پزشــکیان درباره اسکان جمعیت 
در شهرهای جنوبی خاطرنشان کرد:  برخی نهادها مثل 
نیروهای مسلح که ماموریت های دریایی دارند، می توانند 

پادگان ها و نیروهای خود را به جنوب منتقل کنند.
پزشــکیان بر تمرکز همه دستگاه های فعال در مکران و 
ســواحل جنوبی بر روی چشــم انداز توسعه این مناطق 
تاکید و اظهار کرد: لازم اســت اسناد توسعه این مناطق 
را با دقت بررســی و بر اســاس آنها طرح های توسعه را 
اجرایی کنیم؛ بدون ســند چشــم انداز و ایجاد یک نهاد 
برای هدایت کلی توســعه ســواحل جنوبی نمی توان به 

خوبی فرآیند توسعه در این مناطق را راهبری کرد.
در این جلسه گزارش نیروی دریایی برای توسعه دریامحور 
ارائه شــد که در آن فرمانده نیروی دریایی پیشنهاد ارائه 
مجوز بانکرینگ ســوخت )سوخت رســانی به کشتی ها( 
را مطرح کرد. رئیس جمهور با اشــاره به این پیشــنهاد، 
دســتور بررسی و صدور مجوز به نیروی دریایی ارتش در 
ایــن زمینه را صادر کرد و افزود: یکی از راه های توســعه 
اقتصادی در بنادر جنوبی، صدور مجوز صنایع مینی فاینر 
)پالایشگاه های کوچک مقیاس( است که دستور تسهیل 
برای تاســیس این صنایع صادر شده است؛ مینی فاینرها 
می توانند جایگزین مناســبی برای مقابله با پدیده قاچاق 
ســوخت، تحریم ها و نیز کمک به اقتصاد محلی باشند، 
لذا لازم اســت در این زمینه نقشه عملیاتی تهیه و ارائه 
شــود. در این جلسه همچنین پیشــنهادهایی مبنی بر 
توســعه گردشگری دریایی از جمله ایجاد تور گردشگری 
به قطب جنوب نیز مطرح شــد که رئیس جمهور دستور 
داد، پیشنهادها در این زمینه به صورت دقیق بررسی و در 
جلسه بعد ارائه شود تا تصمیم گیری مناسب صورت گیرد.

رئیس جمهور در جلسه توسعه دریا محور تأکید کرد
ضرورت رعایت استانداردهای شهرسازی در توسعه مکران

فرمانده  کل سپاه پاســداران گفت: در عملیات هایی که 
علیه تروریستها انجام می دادیم و فاصله بین نقاط اصابت 
با افرادی که شایســته آسیب دیدن نبودند کم بود، ما با 
هوش مصنوعی توانستیم به فناوری ای برسیم که وقتی 

هدف را می زنیم هیچ انسان بی گناهی آسیب نبیند.
ســردار سرلشکر حســین سلامی در مراســم تقدیر از 
فعالان کادر درمان مجروحــان لبنانی در حادثه انفجار 
پیجرها اظهار داشت: جامعه پزشکی ما در این 50 سال 
گذشته فرازهای درخشانی را از شرافت، کرامت، ایثار و 

تعهد از خود نشان داده است.
وی افزود: جنس طبابت احیاء و اعاده زندگی اســت به 
همین دلیل خداوند می فرماید کســی که یک انسان را 
احیا کند گویا همه بشریت را احیا کرده است، همان گونه 
که ســلب جان یک انسان مانند کشــتن تمام بشریت 
است درمان یک انسان هم مانند زندگی بخشیدن تمام 

انسانها است.
فرمانده  کل ســپاه اظهار داشت؛ ما از جنگ آموخته ایم 
شکست و پیروزی مربوط به قلبها و ذهن ها است و هیچ 
ملتی خارج از مســاحت ذهن و قلب شکست نمی خورد 
و پیروز نمی شــود و پیروزی نیازمند بــاور قلبی به آن 
است، سامانه های دفاعی وقتی مطمئن عمل می کند که 

اطمینان به پیروزی باشد.
وی گفت: دنیا هم به این واقعیت پی برده  است که برای 
اینکه جامعه ای را شکســت دهد باید آن را با فروپاشی 
روحــی و روانی مواجه کنــد و ناامیدی را در آن جامعه 
جایگزین کند، پزشکان هم ابتدا از فروپاشی ذهنی بیمار 

جلوگیری می کنند.
وی گفت؛ صهیونیســت ها با انفجار پیجرها که شــبیه 
به اســتفاده از سلاح های کشــتار جمعی بود به  دنبال 

فروپاشــی روانی بودند تا جامعه لبنان را از هم گسیخته 
کنند و ایــن جامعه را از اراده برای ایســتادن منصرف 
کنند. آنها می خواســتند با این عمل فرماندهی عملیاتی 
حزب الله را از میدان خارج و یک شکســت همه جانبه را 

تحمیل کنند.
وی ادامــه داد: در غزه هم خادمــان عرصه درمان بارها 
بمباران می شــدند اما می ایســتادند و آن پزشک قابل 
ستایش که خلقتش اعجاز خداست ـ رئیس بیمارستان 
شــفا ـ بر بالین نوجوانش نماز میــت خواند و بلافاصله 
به اتاق عمل رفت، این که فلســطین می ماند مربوط به 

ایستادگی کادر درمان آن است.
سردار سلامی افزود؛ کنار شما عزیزان تیم های پروازی و 
امنیت و نقاهتگاه ها و آستان قدس رضوی)ع( و عزیزان 
بخش های فرهنگی هــم خیلی تلاش کردند. امیدواریم 
اگر این بار به خلاف همیشــه رژیم صهیونیستی به عهد 
خود عمل کند، آتش به مظلومان غزه قطع شــود و یک 
پیروزی تاریخی و سرنوشت ساز و یک عبرت بزرگ شکل 

بگیرد و تاریخ بفهمد که حق بر باطل پیروز است.
فرمانده کل ســپاه با اشــاره به حمله موشکی به داعش 
گفت؛ ســال 97 قرار بود مقر تروریســت های تکفیری 
در ســوریه را با موشــک هدف قرار دهیم رهبر انقلاب 
اولین شــرطی که گذاشــتند این بود که نباید به هیچ 
غیرنظامی آســیب برسد واگر موشــک ها دقیق نیست 
عمل نشود. ما این عملیات را انجام دادیم توفیق داشتم 
با سردار ســلیمانی و ســردار حاجی زاده نماز ظهر ماه 
رمضان خدمت رهبر انقلاب بودیــم، بعد از نماز آمدیم 
که گزارشی سرپایی خدمت ایشان بدهیم اولین سؤالی 
که فرمودند این بود؛ »به غیرنظامی که آسیب نرسید؟«، 

گفتیم؛ نه و ایشان گفتند؛ »حالا گزارشتان را بدهید!«

سردار سلامی:
نقطه زنی موشک ها با هوش مصنوعی افزایش یافت

سردار قاآنی: 
آتش بس غزه بزرگترین شکست اسرائیل است

فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت؛ رژیم صهیونیستی بعد از 15 ماه جنایت 
بی حد  وحصر که بر مردم فلسطین و لبنان اعمال کرد، در اوج ذلت مجبور شد آتش بس را بپذیرد، 

روز اجرای آتش بس، از بزرگترین شکست رژیم صهیونیستی رونمایی  شد.
ســردار اسماعیل قاآنی در مراســم تقدیر از فعالان کادر درمان مجروحان لبنانی در حادثه انفجار 
پیجرها طی ســخنانی اظهار داشــت: محبت و انسانیت در وجود شــما کادر درمان موج می زند، 

به صورتی که اگر دشمن هم به شما مراجعه کند با انسانیت و محبت با او برخورد می کنید.
ســردار قاآنی تصریح کرد؛ شما به یک باره با کار بسیار بزرگی مواجه شدید که قبلًا برای آن آماده 
نبودید. اما نگاه ارزشــی ما به این کار بســیار ارزشمند اســت. برخی عزیزان ما شبانه روز فعالیت 
کردند و این ناشــی از »مقاومتی عمل کردن« شما در اتاق عمل بود که در تک تک کادر درمان ما 

موج می زند.
وی گفت: معنویت و اخلاق و همدلی که در عمل شما وجود داشت در هیچ کجای دنیا وجود ندارد 
و همه دنیا حســرت چنین فضایی را می خورند. جمهوری اسلامی مستحکم از مقاومت پشتیبانی 

می کند و امروز و این مراسم در تاریخ ثبت خواهد شد.
ســردار قاآنی با اشــاره به آتش بس غزه ادامه داد: جلادان خونخوار کودک کش بی شــرافت رژیم 
صهیونیستی بعد از 15 ماه جنایت بی حدوحصر که بر مردم فلسطین و لبنان اعمال کردند در اوج 

ذلت مجبور شدند آتش بس را بپذیرند.
فرمانده نیروی قدس ســپاه تأکید کرد؛  این آتش بس به رژیم تحمیل شــد و این مذاکراتی که در 
چند ماه اخیر انجام شد نتایج همان مذاکرات قبلی است که اسرائیل قبلا ً آن را نپذیرفته بود و همه 

بندهایی که برادران فلسطینی درخواست کرده بودند در آتش بس جدید هم اعمال شده است.

معاون اول رئیس جمهور در جلسه مشترک معاونین اول سران قوا: 
مراسم سالگرد پیروزی انقلاب باید فراتر از نگاه جناحی باشد

معاون اول رئیس جمهور در »جلسه مشترک معاونین اول سران قوا« برای برگزاری هرچه باشکوه تر مراسم سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
 گفت: پیام اصلی این جلسه، وفاق و همدلی بین سه قوه برای حل مشکلات جامعه است و امیدواریم که بتوانیم این پیام امیدبخش را در 

این روزهای مبارک به مردم برسانیم. 
در این جلسه که در دفتر معاون اول رئیس جمهور با حضور حجت الاسلام و المسلمین خلیلی، معاون اول قوه قضائیه و حاجی بابایی، نائب 
رئیس اول مجلس برگزار شــد،  عارف با تســلیت شهادت قضات برجسته دیوانعالی کشور گفت: با آنکه شهادت این عزیزان، ضایعه بزرگی 
برای کشــور و قوه قضائیه اســت  اما شهادت، برگ زرینی در سوابق این عزیزان اســت. عارف در ادامه این جلسه  با تاکید بر اینکه باید به 
شدت از دولتی شدن مراسم سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ایران دوری کنیم گفت : سه قوه در کنار یکدیگر و با نهایت توان برنامه ریزی 
خواهند کرد تا شرایط برای شرکت گسترده مردم در این مراسم تسهیل شود، چرا که معتقدیم در تمامی ادوار، حضور مردم، تضمین کننده 

اساس انقلاب و راهگشای مشکلات بوده است و امسال نیز باید کمک کنیم تا امکان حضور گسترده مردم با تمامی سلایق فراهم شود.
در این جلسه، پس از آنکه گزارش مفصلی درباره حضور مردم و خصوصا جوانان و نوجوانان در مراسم معنوی اعتکاف در استان های مختلف 
کشــور و نیزشرکت گســترده هنردوستان در برنامه های فرهنگی و هنری مرتبط با جشنواره  فجر بیان شد، دکترعارف با تقدیر از همدلی 
ملت ایران در این رویدادهای معنوی و فرهنگی گفت: امیدواریم که  مهمترین پیامی که از همایش بزرگ مردمی 22 بهمن  به دنیا مخابره 
می شود  »وفاق، همدلی و امید« باشد و این نگاه همدلانه باید فراتر از نگاه های جناحی باشد تا جامعه نیز امیدوارانه در این همایش بزرگ 
ملی شــرکت کند.عارف در ادامه بر لزوم بازخوانی اهداف اولیه انقلاب تأکید کرد و افزود: این ایام فرخنده، فرصت مهمی اســت تا با مردم 
گفت و گو کنیم و از طریق گفت وگوی صمیمانه با مردم، توطئه ها و شــیطنت های دشــمن را رفع کنیم و این پیام را بدهیم که اگر با هم 

وفاق داشته و در کنار هم باشیم می توانیم توطئه های بدخواهان را خنثی کنیم. 
حجت الاسلام خلیلی معاون اول قوه قضاییه نیز در این جلسه بر ضرورت تدوین برنامه های بانشاط در سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ایران 
تأکید کرد. حاجی بابایی نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی نیز از رسانه ها به ویژه رسانه ملی خواست از ظرفیت های در اختیار خود 

برای بیان هنرمندانه دستاوردهای انقلاب اسلامی ایران استفاده کنند.

رئیس مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه حقوق بازنشستگان اولویت مجلس 
است گفت؛ مجلس با تصویب قوانین دائمی و پایدار برای حل ریشه ای مشکلات 

بازنشستگان زیرساخت قانونی لازم را ایجاد کرده است.
محمدباقر قالیبــاف، در دیدار رئیس و اعضای کانون عالی کارگران بازنشســته 
کشــوری و رئیس اعضای کانون کارگران بازنشســته و مستمری بگیران تأمین 
اجتماعی تهران به تشــریح اقدامات مجلس در راســتای حمایت از بازنشستگان 
پرداخت و گفت: همیشه معتقدم مشکلات را باید ریشه ای حل کنیم، نه اینکه با 

تصمیمات عجولانه، مشکلات جدیدی ایجاد کنیم.
وی به یکی از تصمیمات مهم مجلس در برنامه هفتم پیشرفت اشاره کرد و افزود: 
مجلس برای حمایت از حقوق بازنشستگان، یک درصد از مالیات بر ارزش افزوده 
را به ایــن موضوع اختصاص داده و این منبع پایدار، هر ســاله افزایش می یابد؛ 

به طوری که امســال 70 هزار میلیارد تومان و در ســال 1404 حدود 104 هزار 
میلیارد تومان خواهد بود.

قالیباف با انتقاد از توقف افزایش حقوق بازنشســتگان بــه اندازه تورم در برنامه 
ششم، اعلام کرد: ما این محدودیت را در برنامه هفتم حذف کردیم تا در سال های 

آینده، امکان افزایش حقوق بازنشستگان متناسب با تورم وجود داشته باشد.
رئیس مجلس همچنین از الزام دولت به پرداخت دیون تأمین اجتماعی خبر داد 
و اظهــار کرد: در برنامه هفتم، دولت حــق ندارد پرداخت دیون تأمین اجتماعی 

را بــه تعویق بیندازد و همچنین طبق قانون حقوق بازنشســتگان، مانند حقوق 
کارمندان، تکلیف اجتناب ناپذیر است و باید به صورت کامل اجرا شود.

قالیباف در ادامه به متناسب ســازی حقوق بازنشســتگان اشــاره کــرد و افزود: 
طبق توافق مجلس و دولت، باید از آذرماه امســال فرمول متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان لحاظ شود و همچنین طبق قانون متناسب سازی این فرمول باید از 
ابتدای سال 1403 اعمال شود لذا اگر دستگاهی در سال جاری این 40 درصد را 
اعمال نکرده است، مبلغ امسال به عنوان دیون قطعی برای بازنشستگان محسوب 
شــده و باید همراه با 30 درصد ســال بعد، اعمال شــود. رئیس قوه قوه مقننه 
کشورمان در پایان تأکید کرد: این مصوبات قانونی است و دولت موظف به اجرای 
آن ها اســت. اگر دولت معتقد است قانون مشــکلی دارد، باید درخواست اصلاح 

دهد؛ در غیر این صورت، باید قانون را به طور کامل اجرا کند.

محمدباقر قالیباف:
حقوق بازنشستگان اولویت مجلس است

فرهاد خادمی

خبـــر


